
PROTOKÓŁ NR XLVIII/2014 

z XLVIII sesji RADY MIASTA GDA ŃSKA, 

która odbyła si ę w dniu 16 stycznia 2014 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gda ńsku 

ul. Wały Jagiello ńskie 1 

 
 
Początek obrad godz. 900 

W sesji udział wzięło 34 radnych. 
                            

 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1  do niniejszego protokołu. 

 
 
 

PUNKT 1 
 
 

SPRAWY REGULAMINOWE  
 
 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Proszę państwa, serdecznie witam wszystkich na XLVIII sesji Rady 
Miasta Gdańska. Nie przewidujemy dzisiaj przerwy. Bardzo proszę                
o zajęcie miejsc wszystkich radnych.  
 
Wpłynął wniosek Prezydenta  Miasta  Gdańska  o wł ączenie  do  porządku  
obrad  projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które 
przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2014 roku (druk 1137) ;  
 
Wpłynął wniosek Prezydenta  Miasta  Gdańska  o wł ączenie  do  porządku  
obrad  projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy Zespołu Ekonomiczno-
Administracyjnego Placówek Specjalnych w Gdańsku (druk 1138) ;  
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Wpłynął wniosek Prezydenta  Miasta  Gdańska  o wł ączenie  do  porządku  
obrad  projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przekazanie w 
drodze darowizny na rzecz Skarbu Państwa nieruchomości 
niezabudowanej, stanowiącej własność Gminy Miasta Gdańska, połoŜonej 
w Gdańsku -  przy ulicy Jabłoniowej, obejmującej działkę nr 5/24, obr. 75 
(druk 1139) ;  
 
Wpłynął wniosek Prezydenta  Miasta  Gdańska  o wł ączenie  do  porządku  
obrad  projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ na rzecz 
Województwa Pomorskiego nieruchomości zabudowanej, stanowiącej 
własność Gminy Miasta Gdańska, połoŜonej w Gdańsku - w rejonie ulicy 
Powstańców Wielkopolskich, obejmującej działkę nr 364, obr. 33 –                  
po obniŜonej cenie (druk 1140) ;  
 
Wpłynął wniosek Prezydenta  Miasta  Gdańska  o wł ączenie  do  porządku  
obrad  projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryfy obowiązującej na 
terenie dzielnicy przemysłowej Kokoszki oraz osiedla mieszkaniowego przy 
ul. Fundamentowej w Gdańsku – Kokoszkach wraz z terenami przyległymi 
dla odbiorców usług w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę                       
i zbiorowego odprowadzania ścieków świadczonych przez 
Przedsiębiorstwo Usług Energetycznych i Komunalnych „UNIKOM” Spółka 
z o.o. w Gdańsku (druk 1141) ;  
 
Wpłynął wniosek K. Samorządu i Ładu Publicznego o wł ączenie  do  
porządku  obrad  projektu uchwały w sprawie  zmian Statutu Miasta 
Gdańska (druk 1133) ;  
 
Proszę państwa, będziemy głosować włączenie do porządku obrad 
druku 1137, jeśli przegłosujemy, to on będzie w pkt 14. Kto z pań                   
i panów jest za włączeniem do porządku obrad?  
 
 

za    -    31 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      1 

 
Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a  
 
Teraz będziemy głosować druk 1138 – jeśli przegłosujemy, będzie                 
w pkt 15.  Kto z pań i panów jest za włączeniem do porządku?  
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za    -    32 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      1 

 
Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a  
 
Druk 1139 – jeśli przegłosujemy, będzie ten druk w pkt 4A. Kto z pań               
i panów jest za włączeniem?  

za    -    32 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      1 

 
Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a  
 
 
Druk 1140 – jeśli przegłosujemy, będzie w pkt 4B. Kto z pań i panów jest 
za włączeniem?  
 

za    -    29 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      4 

 
Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a  
 
Druk 1141 – jeśli go przegłosujemy, będzie w pkt 16, kto z pań i panów 
radnych jest za wprowadzeniem do dzisiejszych obrad?  
 

za    -      8 
      przeciw    -    25 
      wstrzymało si ę   -      0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu nie p r z y j ę ł a  
 
Druk 1133 – jeśli go przegłosujemy, będzie w pkt 17, kto z pań i panów 
jest za włączeniem?  

za    -    30 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      3 
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Rada Miasta Gda ńska 
     w głosowaniu p r z y j ę ł a  

 
 
Porządek obrad: 
 
1. Sprawy regulaminowe 
      - otwarcie sesji; 
 
2. Komunikaty: 
     - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska, 
     - Komisje Rady Miasta Gdańska, 
     - Prezydent Miasta Gdańska: 
 
3. Oświadczenia Klubów Radnych; 

 
4. Uchwały:              
 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek                    

i zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Miasta Gdańska 
(druk 1132) ; 

 
                        Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

 Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
 
2) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie zwolnienia od 

podatku od nieruchomości budowli, budynków lub ich części oraz 
gruntów w związku  z  utworzeniem nowych miejsc pracy (druk 1134) ; 

 
                       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

 Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
 
3) w sprawie szczegółowych warunków udzielania pomocy publicznej 

przez Gminę Miasta Gdańska przedsiębiorcom w zakresie zwolnień           
z podatku od nieruchomości na nową inwestycję w mieście Gdańsku 
lub na utworzenie miejsc pracy w związku z nową inwestycją                   
w mieście Gdańsku  (druk 1135) ; 

 
                        Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

 Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 
    Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
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4) w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości budowli, 
budynków lub ich części oraz gruntów połoŜonych na obszarach 
objętych specjalną strefą ekonomiczną na terenie miasta Gdańska 
(druk 1136) ; 

 
                        Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

 Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 
   Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
 
4A) w sprawie wyraŜenia zgody na przekazanie w drodze darowizny na  

rzecz Skarbu Państwa nieruchomości niezabudowanej, stanowiącej 
własność Gminy Miasta Gdańska, połoŜonej w Gdańsku -  przy ulicy 
Jabłoniowej, obejmującej działkę nr 5/24, obr. 75 (druk 1139) ; 

 
                Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
            Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
                 Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
 
4B) w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ na rzecz Województwa 

Pomorskiego nieruchomości zabudowanej, stanowiącej własność 
Gminy Miasta Gdańska, połoŜonej w Gdańsku - w rejonie ulicy 
Powstańców Wielkopolskich, obejmującej działkę nr 364, obr. 33 –                                    
po obniŜonej cenie (druk 1140) ; 

 
                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
            Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
                 Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
 
5) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Matemblewo rejon ulicy Matemblewskiej 40 w mieście 
Gdańsku (druk 1117) ; 

 
                         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                  Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
                 Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
 
6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Wyspa Sobieszewska - Sobieszewo część centralna 
w mieście Gdańsku (druk 1126) ;  

 
                         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                  Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
                 Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
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7) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Osowa, wschodnia strona ulicy KozioroŜca II                   
w mieście Gdańsku (druk 1128) ; 

 
                         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                  Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
                 Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
 
8) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Łostowice Maćkowy rejon tzw. Nowej Niepołomickiej 
w mieście Gdańsku (druk 1129) ;  

 
                         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                  Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
                 Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
 
9) w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Gdańsku na rozstrzygnięcie nadzorcze nr NK-
VIII.4131.18.2013.MA Wojewody Pomorskiego z dnia 10 grudnia 
2013 roku (druk 1124) ;  

 
                        Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                  Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
                 Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
 
10) w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Gdańsku na rozstrzygnięcie nadzorcze nr NK-
VIII.4131.25.2013.JB Wojewody Pomorskiego  z dnia 6 grudnia 2013 
roku (druk 1125) ;  

 
                        Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                  Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
                 Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
 
11) w sprawie wyraŜenia zgody na nadanie nowego statutu 

Wojewódzkiej i Miejskiej Bibliotece Publicznej im. Josepha Conrada-
Korzeniowskiego w Gdańsku  (druk 1130) ;  

 
                        Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
               Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska 
             Anna Czekanowicz – DrąŜewska – Dyrektor Biura Prezydenta 
ds. Kultury  
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12) w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2014 roku (druk 1127) ; 

  
                Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
           Maciej Lisicki  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
          Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
13) w sprawie przyjęcia do realizacji rocznego planu potrzeb w zakresie 

wykonywania prac społecznie uŜytecznych na 2014 rok w mieście 
Gdańsku (druk 1131) ;  

 
                 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
           Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
        Jarosław Formela – Zastępca Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej   
 
14) w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki               
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 
2014 roku (druk 1137) ; 
 
                   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
            Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
  Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
 
15) w sprawie zmiany nazwy Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego 
Placówek Specjalnych w Gdańsku (druk 1138) ; 
 
                   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
             Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
             Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
 
16) w sprawie  zmian Statutu Miasta Gdańska (druk 1133) ; 
 
                   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
    Marcin Skwierawski – przewodniczący K. Samorządu i Ładu Publicznego  
 
5. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Pre zydenta Miasta.  
6. Wnioski, o świadczenia osobiste.                                             
7. Zakończenie obrad. 
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PUNKT 2 
 
 

KOMUNIKATY  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Odczytał komunikaty.  
 
Komunikaty stanowią załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
WIESŁAW BIELAWSKI – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Panie przewodniczący, wysoka rado, w kilku słowach chcemy państwu 
przedstawić wyniki konsultacji, które przeprowadzono w sprawie 
statutów jednostek pomocniczych. Prezydent miasta Gdańska powołał 
zespół ds. tych konsultacji, w skład tego zespołu wchodzili: p. Piotr 
Spyra, który pełnił funkcję przewodniczącego; p. Maciej Kukla, który był 
zastępcą oraz członkowie w osobach: p. Wioleta Gaczoł, p. Agnieszka 
Rudnicka, p. Paweł Kordowski. Konsultacje odbyły się pomiędzy                  
25 listopada 31 grudnia. W trakcie konsultacji wpłynęło 16 formularzy           
z uwagami do projektów statutów jednostek pomocniczych, z czego 15 
spełniały wymogi formalne, a jeden formularz nie spełniał wymogów 
formalnych, był złoŜony po terminie. Przesłano teŜ w innej formie 
informacje, 10 formularzy nadesłane przez jednostki pomocnicze                     
i 5 formularzy nadesłane przez osoby fizyczne, uwagi złoŜone do                 
11 statutów jednostek pomocniczych i wszystkie te uwagi zostały 
przekazane panu przewodniczącemu. Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo za komunikat. Więcej komunikatów prezydenta nie ma.    
 
 

PUNKT 3  
 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH  
 
 

Brak 
 
 

PUNKT 4 
 

UCHWAŁY 
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1) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek                    
i zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Miasta Gdańska 
(druk 1132) ; 

 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały nr 1132 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
KPGiM, KSiB opinie pozytywne. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań             
i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   32 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr XLVIII/1056/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 16 stycznia 2014 roku 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek                    
i zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Miasta Gdańska 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 3  do niniejszego protokołu 
 

2) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie zwolnienia 
od podatku od nieruchomości budowli, budynków lub ich części 
oraz gruntów w związku  z  utworzeniem nowych miejsc pracy 
(druk 1134) ; 

 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały nr 1134 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
KPGiM, KSiB opinie pozytywne. 
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Radna – JOLANTA BANACH  
Panie przewodniczący, pani skarbnik, ja w sprawie trochę takiej bardziej 
formalnej, tam w par. 3 ust. 4 jest przewidziana dla przedsiębiorcy 
sankcja, jeśli wprowadził w błąd prezydenta. Czy to pojęcie błędu nie 
powinno tu być sprecyzowane? Jest takie dosyć szerokie i istnieje 
moŜliwość dowolnej interpretacji, bo ten błąd rozumiem moŜe polegać na 
tym, Ŝe on nie stworzył tych miejsc pracy tyle, ile zapowiedział, to to 
powinno być chyba nazwane? Tak myślę.  
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Wprowadzenie w błąd, ten zapis oczywiście odnosi się tylko do tych 
elementów, o których mówi uchwała rady. JeŜeli np. przedsiębiorca 
podał, Ŝe utworzy 5 nowych miejsc pracy a utworzył tylko 4 miejsca 
pracy, jest to oczywiste, Ŝe wprowadził w błąd organ podatkowy. Tylko 
mówimy o takich błędach, jakie zastosowali przedsiębiorcy. To znaczy 
tak, ta uchwała juŜ obowiązuje od 2004 roku, więc nie było problemów            
z jej stosowaniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów 
jest za podjęciem?  
 

za    -   32 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr XLVIII/1057/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 16 stycznia 2014 roku 
 

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie zwolnienia od 
podatku od nieruchomości budowli, budynków lub ich części oraz 
gruntów w związku  z  utworzeniem nowych miejsc pracy 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 4  do niniejszego protokołu 
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3) w sprawie szczegółowych warunków udzielania pomocy publicznej 
przez Gminę Miasta Gdańska przedsiębiorcom w zakresie 
zwolnień z podatku od nieruchomości na nową inwestycję                    
w mieście Gdańsku lub na utworzenie miejsc pracy w związku                
z nową inwestycją w mieście Gdańsku  (druk 1135) ; 

 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały nr 1135 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuje bardzo. KPGiM, KSiB opinie pozytywne.  
 
Radna – JOLANTA BANACH  
Ja myślę, Ŝe to nie jest pytanie do pani skarbnik, pytanie dotyczy kwestii 
powiedziałabym polityczno-strategicznej i tego rozszerzenia z zakresu 
stosowania pomocy publicznej dla działalności bankowej, pani skarbnik 
uzasadniła rozszerzenie tego zakresu pomocy tym, Ŝe zaleŜy nam              
w Gdańsku na ściągnięciu banków aby tworzyły nowe miejsca pracy.             
Ja nie wiem czy w Gdańsku cierpimy na brak działalności bankowej. 
Rozporządzenie Rady Ministrów z 2008r. określa warunki ramowe dla tej 
decyzji, ramowe, czyli rada gminy moŜe wprowadzić rozszerzenie, 
zawęŜenie i chciałabym poznać szczegółowe uzasadnienie dla którego 
np. pomoc publiczna nie moŜe być udzielana budynkom                                
i nieruchomościom związanym z działalnością hotelarską,                                
a  z działalnością bankową owszem tak. Na czym to polega, panie 
prezydencie?  
 
Radny – WIESŁAW KAMI ŃSKI 
Ja nie mam wątpliwości, jeŜeli chodzi o danie szansy ulg dla usług 
finansowych, w tym bankowych, taki jest świat, Ŝe te usługi się po prostu 
rozwijają i będą się rozwijały, ale uwaŜam, Ŝe jeŜeli miasto Gdańsk,               
a jakoś tam tą strategię ściągania turystów prowadzi, w związku                    
z powyŜszym uwaŜam, Ŝe te wątpliwości pani radnej, dlaczego nie 
zostały objęte usługi hotelarskie, są jak najbardziej uzasadnione.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Panie przewodniczący, wysoka rado, to właściwie dlaczego usługi 
finansowe, dostaliśmy odpowiedź. Mieliśmy tutaj dosyć duŜą debatę od  
2 lat, tak, ale bankowe, ale chciałbym zwrócić uwagę, bankowe to 
równieŜ wsparcie dla bankowości, czyli chociaŜby outsourcing 
wewnętrzny, czyli service center dla księgowych usług bankowych, 
Santander Bank ulokował u nas Geoban, taką swoją część usług, które 
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np. nie mogły skorzystać, min. z tego wsparcia dla lokowania tej 
inwestycji, moŜe dlatego wylądowały koniec końców w Gdyni a nie                  
w Gdańsku, chociaŜ tam teŜ tego wsparcia nie dostały, Ŝeby była 
jasność. Natomiast bardzo powaŜne rozmowy, dzięki Bogu udało się to 
zrealizować, poniewaŜ powiedzieliśmy, Ŝe nie ma tych usług w ogóle              
w regionie i tego rodzaju usług, to było przeniesienie spowrotne centrali 
banku BPH do Gdańska, to ten argument dałby nam duŜo szybciej 
szansę podjęcia takiej decyzji przez ten bank, a to jest drobny wzrost 
CIT – u o, to wyliczałem chyba, 17 mln zł rocznie, który ląduje w naszym 
obszarze, bo głównym beneficjentem jest oczywiście marszałek 
województwa ale my teŜ poŜywiamy się z udziału w CIT.  I naprawdę te 
usługi po pierwsze generują bardzo wysokie poziomy dochodowe i to 
jest dość duŜy poziom opodatkowania podatkiem dochodowym, czyli 
tutaj mamy transfer podatkowy, po drugie, one generują dzisiaj duŜy 
poziom zatrudnienia w tym poziomie usług i to jest przyczyna, którą po 
głębszych analizach, dyskusjach właśnie z panią skarbnik doszliśmy do 
wniosku, Ŝe jednak ten sektor jest wart tego wsparcia. Natomiast jeŜeli 
chodzi o hotele, hotelom się przyglądamy, to nie jest tak, Ŝe my nie 
chcemy ich wspierać, natomiast patrzymy równieŜ na równowagę rynku  
i na decyzje inwestycyjne, które podjęło wielu inwestorów z tej branŜy 
przed Euro. Oni podjęli bardzo duŜy wysiłek, dzisiaj bardzo nam zaleŜy 
na tym, Ŝeby wesprzeć ich działania i wcale nie osłabiać ich pozycję 
konkurencyjną poprzez udzielenie nieprzemyślanego wsparcia dla 
nowych projektów lokowanych w Gdańsku.  
 
Radny – WIESŁAW KAMI ŃSKI  
Nie przekonał pan mnie, jeŜeli chodzi o uzasadnienie dotyczące 
hotelarstwa, bo uzasadnił pan dbanie o konkurencję rynkową,                         
o równowagę. JeŜeli twierdzi pan, Ŝe ta ulga będzie miała jakikolwiek 
wpływ na równowagę w tym segmencie rynku, to moi zdaniem argument 
jest, delikatnie mówiąc, mało powaŜny, ale rozumiem, Ŝe decyzja, 
poniewaŜ hotele, ten rynek się rozwija bardzo samodzielnie i się rozwija, 
rozumiem, Ŝe po prostu decyzja nie jest łatwa czy go wspierać czy nie.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Proszę państwa, kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   31 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     1 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwał ę Nr XLVIII/1058/14 

Rady Miasta Gda ńska  
z dnia 16 stycznia 2014 roku 

 
w sprawie szczegółowych warunków udzielania pomocy publicznej przez 
Gminę Miasta Gdańska przedsiębiorcom w zakresie zwolnień z podatku 
od nieruchomości na nową inwestycję w mieście Gdańsku lub na 
utworzenie miejsc pracy w związku z nową inwestycją w mieście 
Gdańsku   
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokołu 
 

4) w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości budowli, 
budynków lub ich części oraz gruntów połoŜonych na obszarach 
objętych specjalną strefą ekonomiczną na terenie miasta Gdańska 
(druk 1136) ; 

 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały nr 1136 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję. KPGiM, KSiB opinie pozytywne. Głosów w dyskusji nie ma.     
Kto z pań i panów jest za podjęciem?   
 
 

za    -   32 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 

Uchwał ę Nr XLVIII/1059/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 16 stycznia 2014 roku 
 

w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości budowli, budynków 
lub ich części oraz gruntów połoŜonych na obszarach objętych specjalną 
strefą ekonomiczną na terenie miasta Gdańska 
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Uchwała stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu 
4A) w sprawie wyraŜenia zgody na przekazanie w drodze darowizny na  

rzecz Skarbu Państwa nieruchomości niezabudowanej, stanowiącej 
własność Gminy Miasta Gdańska, połoŜonej w Gdańsku -  przy ulicy 
Jabłoniowej, obejmującej działkę nr 5/24, obr. 75 (druk 1139) ; 

 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały nr 1139 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję. KPGiM, KSiB opinie pozytywne, KRPiOŚ nie opiniowała.                   
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem?  
 

za    -   32 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 

Uchwał ę Nr XLVIII/1060/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 16 stycznia 2014 roku 
 
w sprawie wyraŜenia zgody na przekazanie w drodze darowizny na  
rzecz Skarbu Państwa nieruchomości niezabudowanej, stanowiącej 
własność Gminy Miasta Gdańska, połoŜonej w Gdańsku -  przy ulicy 
Jabłoniowej, obejmującej działkę nr 5/24, obr. 75 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokołu 
 
4B) w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ na rzecz Województwa 
Pomorskiego nieruchomości zabudowanej, stanowiącej własność Gminy 
Miasta Gdańska, połoŜonej w Gdańsku - w rejonie ulicy Powstańców 
Wielkopolskich, obejmującej działkę nr 364, obr. 33 –                                    
po obniŜonej cenie (druk 1140) ; 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały nr 1139 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję. KPGiM, KBiS opinie pozytywne, KRPiOŚ nie opiniowała.  
 
Radny – GRZEGORZ STRZELCZYK  
Panie dyrektorze, do ubiegłego roku nie byłoby Ŝadnych wątpliwości             
w tej kwestii i nie zadawałbym tego pytania, ale jak wiemy, marszałek 
województwa pomorskiego skomercjalizował szpitale, w tym szpital św. 
Wojciecha na gdańskiej Zaspie. Ja mam pytanie, jaki jest naprawdę 
motyw dokapitalizowywania tak naprawdę spółki komercyjnej działką 
wartości około 2 mln zł, czy poniŜej 2 mln zł, za symboliczną kwotę 
tysiąca zł, jeŜeli byłby pan uprzejmy, panie dyrektorze, podać wycenę tej 
działki, jaka jest jej realna wartość i przypominam kolegom i koleŜankom 
radnym, Ŝe oddajemy ją podmiotowi komercyjnemu za symboliczne 
tysiąc zł.  
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Wartość nieruchomości według operatu szacunkowego wynosi 1 mln 
814 tys. zł. Tylko proszę zwrócić uwagę, Ŝe to nie my, na czy nie 
państwo przekazujecie czy upowaŜniacie prezydenta miasta Gdańska do 
przekazania tej nieruchomości, nie wiem w jakiej formie, na rzecz 
szpitala, tylko przekazujemy ją samorządowi województwa pomorskiego. 
Organ załoŜycielski w jakiś sposób rozdysponuje tą nieruchomością, 
Ŝeby ją przekazać na rzecz szpitala. Nie wiem, nie jestem upowaŜniony 
do tego, Ŝeby się wypowiadać na ten temat, jest to kwestia juŜ 
samorządu pomorskiego.  
 
Radny – WIESŁAW KAMI ŃSKI 
Ale panie Tomku, Ŝe tak się zwrócę, to nie jest dobre uzasadnienie, bo 
gdzieś ten cel przeznaczenia istnieje, niezaleŜnie kto jest pośrednikiem, 
w związku z powyŜszym bardzo proszę o rzeczywiste argumentacje, 
cele tego przeznaczenia. 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Prowadząc tego typu operacje, na bazie przepisów ustawowych, 
upowaŜniających jednostki samorządu terytorialnego do przekazywania 
sobie nieruchomości z zastosowaniem bonifikaty, a taki tu mamy 
przykład, w tym momencie funkcjonujemy na bazie dobrej współpracy               
z samorządem województwa pomorskiego, równieŜ by moŜna było nie 
podawać celu, w jakim przekazujemy samorządowi pomorskiemu tę 
nieruchomość. My równieŜ przejmujemy nieruchomości od samorządu 
pomorskiego na preferencyjnych warunkach i z tego, co wiem, nie budzi 
to jakichś wątpliwości co do dalszego wykorzystania przez radnych                
z samorządu pomorskiego. Jeszcze raz powtarzam, kwestia dalszego 
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rozdysponowania tą nieruchomością po otrzymaniu jej przez marszałka, 
jest to samorządna decyzja władz województwa i naprawdę,  proszę nie 
wymagać ode mnie w tej chwili konkretnej i wiąŜącej informacji                    
w zakresie dlaczego w taki a nie inny sposób został sprywatyzowany czy 
będzie dokapitalizowana spółka.  
 
Radny – WIESŁAW KAMI ŃSKI 
Ale panie Tomku, my wiemy, Ŝe mamy prawo przekazać nieruchomość 
marszałkowi, ale po co ją przekazujemy, takie jest pytanie, po co? Co             
z nią się będzie działo, po co temu marszałkowi ta nieruchomość?  
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Jeszcze raz powtórzę, przekazujemy województwu pomorskiemu, które 
sprawuje pieczę nad słuŜbą zdrowia równieŜ i w Gdańsku. Ta forma 
pomocy umoŜliwi marszałkowi przekazanie tej nieruchomości, czy 
ustanowienie tytułu prawnego na rzecz szpitala na Zaspie. Nie potrafię w 
tej chwili wymyślić innego argumentu, który by przemawiał za tym, Ŝeby 
poprzeć tezę pana radnego w zakresie takim, dlaczego tak robimy. 
Robimy, bo takie jest nasze zadanie i taka jest wola współpracy między 
samorządami. Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   24 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     8 

 
 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 

Uchwał ę Nr XLVIII/1061/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 16 stycznia 2014 roku 
 

w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ na rzecz Województwa 
Pomorskiego nieruchomości zabudowanej, stanowiącej własność Gminy 
Miasta Gdańska, połoŜonej w Gdańsku - w rejonie ulicy Powstańców 
Wielkopolskich, obejmującej działkę nr 364, obr. 33 –                                    
po obniŜonej cenie 
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Uchwała stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu 
5) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Matemblewo rejon ulicy Matemblewskiej 40                 
w mieście Gdańsku (druk 1117) ; 

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały nr 1117 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KRPiOŚ opinia pozytywna.  
 
Radna – BEATA WIERZBA  
Ja tylko chciałam powiedzieć, Ŝe tu kompletnie nic nie słychać. To, co 
pan mówi, do nas nie dociera.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Ja bym teŜ radził, Ŝeby troszkę się skupić na tym wszystkim, bo ja widzę 
teŜ, jak sala reaguje. Ale dobrze.  
 
Radna – BEATA WIERZBA  
To jest problem nagłośnienia, zgłaszany juŜ na poprzednich sesjach                 
i teraz naprawdę nic nie słychać.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Poprosimy o zwiększenie głosu, dobrze. Prosiłbym teŜ, Ŝeby w trakcie 
nie rozmawiać przez komórki, nie rozmawiać między sobą, to teŜ jest 
prośba moja. Nie ma głosów w dyskusji. Kto z pań i panów jest za 
podjęciem?  
 

za    -   25 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr XLVIII/1062/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 16 stycznia 2014 roku 
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w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Matemblewo rejon ulicy Matemblewskiej 40 w mieście 
Gdańsku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokołu 
 

6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Wyspa Sobieszewska - Sobieszewo część 
centralna w mieście Gdańsku (druk 1126) ;  

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały nr 1126 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
KRPiOŚ opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów 
jest za podjęciem?  

za    -   32 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 

Uchwał ę Nr XLVIII/1063/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 16 stycznia 2014 roku 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Wyspa Sobieszewska - Sobieszewo część centralna              
w mieście Gdańsku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 
 
7) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Osowa, wschodnia strona ulicy KozioroŜca II                   
w mieście Gdańsku (druk 1128) ; 

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
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Przedstawił projekt uchwały nr 1126 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
KRPiOŚ opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów 
jest za podjęciem?   
 

za    -   33 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr XLVIII/1064/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 16 stycznia 2014 roku 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Osowa, wschodnia strona ulicy KozioroŜca II                   
w mieście Gdańsku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 
 
8) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Łostowice Maćkowy rejon tzw. Nowej Niepołomickiej 
w mieście Gdańsku (druk 1129) ;  

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały nr 1129 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KRPiOŚ opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. 
Kto z pań i panów jest za podjęciem?   
 

za    -   34 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 
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Rada Miasta Gda ńska 
       w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
Uchwał ę Nr XLVIII/1065/14 

Rady Miasta Gda ńska  
z dnia 16 stycznia 2014 roku 

 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Łostowice Maćkowy rejon tzw. Nowej Niepołomickiej              
w mieście Gdańsku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 
 
 
9) w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Gdańsku na rozstrzygnięcie nadzorcze nr NK-
VIII.4131.18.2013.MA Wojewody Pomorskiego z dnia 10 grudnia 
2013 roku (druk 1124) ;  

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały nr 1124 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KRPiOŚ opinia pozytywna. Nie ma głosów w dyskusji. 
Kto z pań i panów jest za podjęciem?   
 

za    -   30 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     4 

 
 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr XLVIII/1066/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 16 stycznia 2014 roku 
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w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Gdańsku na rozstrzygnięcie nadzorcze nr NK-VIII.4131.18.2013.MA 
Wojewody Pomorskiego z dnia 10 grudnia 2013 roku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 
 
10) w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Gdańsku na rozstrzygnięcie nadzorcze nr NK-
VIII.4131.25.2013.JB Wojewody Pomorskiego  z dnia 6 grudnia 2013 
roku (druk 1125) ;  

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały nr 1125 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KRPiOŚ opinia pozytywna.  
 
Radny – KRZYSZTOF WIECKI  
Panie dyrektorze, w związku z tym, Ŝe nad tym juŜ głosowaliśmy, to 
znaczy mieliśmy głosować w ubiegłym miesiącu, odrzuciliśmy to, 
podawał pan terminy, które nas gonią, Ŝeby podać to do sądu, prosiłbym 
o wyjaśnienie wszystkim radnym, jaki jest, dlaczego dzisiaj moŜemy nad 
tym głosować a w ubiegłym miesiącu pan mówił, Ŝe terminy juŜ nie 
zezwolą nam na to aby moŜna było to skutecznie wnieść do sądu.  
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Ten pośpiech, który prezydent zademonstrował w grudniu wynika                
z niejednoznaczności orzeczeń sądów administracyjnych. W ustawie jest 
napisane, Ŝe termin dla wniesienia skargi na orzeczenie nadzorcze jest 
jeden miesiąc i ten jeden miesiąc mijał po 16 grudnia, ale przed                 
16 stycznia i teraz są orzeczenia takie, Ŝe naleŜy wnieść to oskarŜenie,  
a później, nawet po terminie 30-dniowym donieść uchwałę rady 
miejskiej, która upowaŜnia, takie orzeczenia dominują w sądzie 
gdańskim, natomiast inne sądy uznają, to jest właściwie bardzo trudne 
do zrealizowania, Ŝeby takŜe uchwała rady gminy w sprawie zaskarŜenia 
byłą wykonana w ciągu tego miesiąca ustawowego, co jest cięŜkie, bo 
harmonogram posiedzeń sesji jest w róŜnych gminach rzadszy, tu                 
w Gdańsku się co miesiąc odbywają, ale bywają gminy, gdzie sesje się 
odbywają znaczeni rzadziej i ta próba podjęcia tych uchwał w grudniu 
dawała pełną gwarancję, bo wtedy trzymaliśmy ten miesięczny termin, 
zarówno jeśli chodzi o wniesienie skargi, jak i o uchwałę rady. Teraz 
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mamy wniesioną skargę, a uchwała rady jest podjęta po tym upływie 30 
dni.  
 
Radny – SZYMON MOŚ  
To dlaczego panie dyrektorze na ostatniej sesji nie był pan uprzejmy nas 
poinformować o tym, Ŝe są takie dwa stanowiska, tylko mówił pan, Ŝe 
jest konieczne, na poprzedniej sesji. Nie wiedział pan wcześniej, Ŝe jest 
rozbieŜna linia orzecznicza? Dziękuję.  
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Nie tylko o tym wiedziałem, ale to nawet mówiłem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję. Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 
 

za    -   27 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     4 

 
 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr XLVIII/1067/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 16 stycznia 2014 roku 
 

w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Gdańsku na rozstrzygnięcie nadzorcze nr NK-VIII.4131.25.2013.JB 
Wojewody Pomorskiego  z dnia 6 grudnia 2013 roku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu 
 
11) w sprawie wyraŜenia zgody na nadanie nowego statutu 

Wojewódzkiej i Miejskiej Bibliotece Publicznej im. Josepha Conrada-
Korzeniowskiego w Gdańsku  (druk 1130) ;  

 
ANNA CZEKANOWICZ – DR ĄśEWSKA – Dyrektor Biura Prezydenta 
ds. Kultury  
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Przedstawiła projekt uchwały nr 1130 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KKiP opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto 
z pań i panów jest za podjęciem?   
 

za    -   33 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr XLVIII/1068/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 16 stycznia 2014 roku 
 

w sprawie wyraŜenia zgody na nadanie nowego statutu Wojewódzkiej             
i Miejskiej Bibliotece Publicznej im. Josepha Conrada-Korzeniowskiego 
w Gdańsku   
 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu 
 
12) w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2014 roku (druk 1127) ; 
  
DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki K omunalnej  
Przedstawił projekt uchwały nr 1127 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KPGiM, KSiŁP opinie pozytywne.  
 
Radna – JOLANTA BANACH  
Ja wiem, Ŝe większość tych postanowień panie dyrektorze juŜ 
funkcjonuje, poniewaŜ program jest przedłuŜeniem tego, który 
przyjmowaliśmy, ale albo ja się nie dopatrzyłam, albo jest to kwestia 
nowa, czy tylko opiekunowie społeczni, właściwie nie chodzi o to czy 
tylko, ale czy opiekunowie społeczni na swój koszt przewoŜą bezdomne 



 24

kwoty do sterylizacji i kastracji? I jak to dotychczas funkcjonuje, czyli 
krótko mówiąc, jaka jest skala tego zobowiązania, które na siebie biorą 
opiekunowie społeczni i czy doświadczenie państwa nie wskazywałoby 
jednak na koniczność sfinansowania z pieniędzy przeznaczonych na 
program tego dowozu, bo rozumiem, Ŝe moŜe, jak pana zdaniem to 
wygląda, rozumiem, Ŝe własny dowóz moŜe być ograniczeniem                   
w moŜliwości dokonywania na szerszą skalę kastracji i sterylizacji i gdzie 
są ogłaszane, na jakiej liście gabinety, z którymi miasto podpisało 
umowę na sterylizację i jedna prośba aby w par. 7 ust. 2, tam, gdzie jest 
mowa o celach programu, aby celem promocji nie tyle było budowanie 
solidarności społecznej z bezdomnymi kotami, dlatego, Ŝe solidarność 
społeczna odnosi się raczej do relacji międzyludzkich, to moŜe 
odpowiedzialność wobec zwierząt bezdomnych. To taka uwaga logiczno-
stylistyczna. Dziękuję bardzo.  
 
Radna – BEATA DUNAJEWSKA – DASZCZY ŃSKA 
Ja jestem społecznym opiekunem kotów i dowoŜę koty do sterylizacji, 
oczywiście w tym środowisku nie ma takich sygnałów, Ŝe jest to straszna 
sytuacja, Ŝe trzeba dowieźć kota na własny koszt, natomiast jest inny 
problem. Kota się dowozi, jest dokonywana sterylizacja i tego samego 
dnia, w zasadzie godzinę później tego kota się odbiera i wypuszcza na 
wolność, tak i my juŜ postulowaliśmy, społeczni opiekunowie kotów, o to, 
Ŝeby te koty jednak przez parę godzin były przetrzymywane 24 czy teŜ 
48, poniewaŜ bardzo często po takiej sterylizacji, powiedzmy jak kot się 
wybudza, tak jeszcze przez 6-7 godzin jest pod wpływem narkozy,               
w momencie kiedy my go wypuszczamy na wolność, jest potencjalne 
zagroŜenie Ŝycia tego kota, Ŝe wpadnie pod samochód i ja bym bardzo 
prosiła o uwzględnienie tej opinii, nawet na spotkaniu prezydenta ze 
społecznymi opiekunami ta kwestia padała i to nie z jednych ust. 
Dziękuję bardzo.  
 
DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki K omunalnej  
Dziękuję szanowni państwo za uwagi do programu. Odnosząc się do 
zapytań pani radnej Banach, ja powiem tak, my oczywiście moŜemy 
zakontraktować usługę sterylizacji wraz z transportem, przy czym ja 
przypomnę, myśmy za 70 tys. w ubiegłym roku wykonali około 900 
zabiegów, w takim wypadku ta ilość zabiegów za tą kwotę musiałaby 
spaść myślę, Ŝe o połowę. Dlatego, Ŝe koszt transportu jest rzeczywiście 
wysoki, dzisiaj on rozkłada się na kilkuset wolontariuszy, którzy 
właściwie nie postulują tego, Ŝeby miasto pokrywało koszty transportu, 
bo to jest właściwie część ich pracy społecznej. My nie słyszeliśmy Ŝe 
środowiska jakby takich potrzeb, jeŜeli będzie taka potrzeba, to to 
przeanalizujemy, ale mogłoby się to odbywać tylko i wyłącznie poprzez 
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zamówienie w jednym miejscu usługi sterylizacji, wraz z usługą dowozu, 
bo nie moglibyśmy w inny sposób pokrywać tych kosztów, nie moŜe być 
tak, Ŝe będziemy refundować przejazd wolontariuszom. Druga rzecz, 
jeśli chodzi o uwagę do par. 7, ja powiem szczerze, nie jestem 
specjalistą w tym zakresie, Wydział Środowiska i schronisko tutaj 
mogłyby się wyrazić czy naleŜy zastąpić słowo solidarność 
odpowiedzialnością, być moŜe tak, ale ja koronowałbym moŜe w tej 
uchwale tego nie zmieniać, podejmiemy dyskusję na ten temat, ja 
uwaŜam, jak pani radna, Ŝe ta solidarność jest bliska ludziom, bliŜsza 
ludziom niŜ zwierzętom, w stosunku do zwierząt odpowiedzialność, ale 
jakby, jeŜeli państwu nie przeszkadza, proponowałbym zostawić w tym 
roku ten zapis, ewentualnie podjąć rozmowę nad programem 
przyszłorocznym. Tu jeśli chodzi o pytanie pani radnej Dunajewskiej, ja 
powiem tak, wszyscy wolontariusze czy osoby opiekujące się, to są 
naprawdę profesjonaliści, na czy oni chętnie zaczekają aŜ to zwierzę się 
wybudzi, chętnie te zwierzę odbiorą i przywrócą do miejsca jego 
bytowania i chyba, tak sądzę, wezmą  je, Ŝe tak powiem, w czujną 
opiekę, bo w tym pierwszym momencie wybudzenia faktycznie to 
zwierzę jest zagroŜone. Nie miałem sygnałów, Ŝeby były jakiekolwiek 
zdarzenia w tym zakresie, ale myślę, Ŝe to jest równieŜ element edukacji 
i komunikacji między nami a tymi osobami, które się społecznie opiekują 
zwierzętami, na pewno ten temat podejmiemy.  
 
Radna – BEATA DUNAJEWSKA – DASZCZY ŃSKA 
Ja przepraszam panie dyrektorze, ale tak, jak mówię, na spotkaniu pana 
prezydenta ze społecznymi opiekunami, ten temat był poruszany 
wielokrotnie, takŜe jeŜeli pan nie miał sygnałów, to trudno, natomiast to 
zostało powiedziane oficjalnie i są takie sygnały ze środowiska. Dziękuję.  
 
DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki K omunalnej  
Ja tylko mogę powiedzieć, wrócę do tematu i przedstawię pani radnej 
informację w tej sprawie.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
podjęciem?  
 

za    -   33 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
 
Rada Miasta Gda ńska 
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       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr XLVIII/1069/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 16 stycznia 2014 roku 
 

w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2014 roku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu 
 
13) w sprawie przyjęcia do realizacji rocznego planu potrzeb w zakresie 

wykonywania prac społecznie uŜytecznych na 2014 rok w mieście 
Gdańsku (druk 1131) ;  

 
JAROSŁAW FORMELA – Zast ępca Dyrektora Wydziału Polityki 
Społecznej  
Przedstawił projekt uchwały nr 1131 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję. KSSiOZ, KPGiM opinie pozytywne.  
 
Radna – JOLANTA BANACH  
Panie dyrektorze, czy mogłabym prosić o dostarczenie radnym, jeśli to 
moŜliwe, do skrzynek bądź na pocztę mailową, informacji takiej 
pozwalającej ocenić efektywność tych prac społecznie uŜytecznych, tzn. 
ile osób skierowano, z jakich tytułów te osoby zostały skierowane, jaka 
jest rotacja, ile rezygnowało, ile zakończyło ten program pozytywnie, 
moŜe monitorujecie państwo ich sytuację po zakończeniu prac, to 
wszystko jakby moŜna było w takie skrótowej informacji, to będę 
wdzięczna, dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Pan dyrektor będzie coś jeszcze chciał? Nie. Dobrze, 
pan dyrektor potwierdza. Więcej głosów w dyskusji nie ma – kto z pań             
i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   33 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 



 27

 
 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr XLVIII/1070/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 16 stycznia 2014 roku 
 

w sprawie przyjęcia do realizacji rocznego planu potrzeb w zakresie 
wykonywania prac społecznie uŜytecznych na 2014 rok w mieście 
Gdańsku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu 
 
14) w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki               
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych                
w 2014 roku (druk 1137) ; 
 
EWA WOŁCZAK – Zast ępca Dyrektora MOPR  
Przedstawiła projekt uchwały nr 1137 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KSSiOZ, KSiB opinie pozytywne. Głosów w dyskusji 
nie ma. Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   33 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr XLVIII/1071/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 16 stycznia 2014 roku 
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w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki               
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych                
w 2014 roku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu 
 
15) w sprawie zmiany nazwy Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego 
Placówek Specjalnych w Gdańsku (druk 1138) ; 
 
EWA KAMIŃSKA – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały nr 1138 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję. KE opinia pozytywna. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto            
z pań i panów radnych jest za podjęciem?  
 

za    -   33 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr XLVIII/1072/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 16 stycznia 2014 roku 
 

w sprawie zmiany nazwy Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego 
Placówek Specjalnych w Gdańsku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu 
 
16) w sprawie  zmian Statutu Miasta Gdańska (druk 1133) ; 
  
ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Wiceprzewodnicz ąca K. Samorz ądu       
i Ładu Publicznego  
Przedstawiła projekt uchwały nr 1133 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Ja tylko powiem, Ŝe prezydent dostał ten projekt do 
opiniowania, nie wniósł Ŝadnych uwag do projektu uchwały. Głosów              
w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   33 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr XLVIII/1073/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 16 stycznia 2014 roku 
 

w sprawie zmiany nazwy Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego 
Placówek Specjalnych w Gdańsku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu 
 
 
 

PUNKT 5 
 

INTERPELACJE, ZAPYTANIA RADNYCH                            
I ODPOWIEDZI PREZYDENTA MIASTA  

 
Interpelacje stanowią załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

         Zapytania stanowią załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
 

 PUNKT 6 
 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE  
 
 
Radny - MACIEJ KRUPA  
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Szanowni państwo, bardzo serdecznie zapraszam was wszystkich do 
udziału w warsztatach na temat strategii rozwoju Gdańska, one będą             
w praktyce kończyć prace nad tym dokumentem, który jeszcze                     
w pierwszym kwartale bieŜącego roku powinniśmy przyjąć, chcemy je 
zakończyć tak warsztatem dla radnych miasta Gdańska, który odbędzie 
się we wtorek 4 lutego o godz. 16.00, szczegóły jeszcze prześlę.  
 
Radna – BEATA DUNAJEWSKA – DASZCZY ŃSKA  
Ja tylko chciałam przypomnieć radnym o spotkaniu KSSiOZ w pokoju 
003 zaraz po sesji.  

PUNKT 7 
 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG  
Dziękuję, więcej nie ma głosów, wszystkim państwu dziękuję za sprawne 
przeprowadzenie sesji, dziękuję bardzo.  
 
Obrady zakończono o godzinie 10,40 
      
 
 
 

                           Przewodniczący 
                         Rady Miasta Gdańska 

 
 

                           Bogdan Oleszek 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej  
Inspektor BRMG 
 
 
Anna Ferlin 
 


